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الطلبة الجدد ا�عزاء،

يسرني أن أرحب بكم في أسرة جامعة عجمان، حيث ينتظركم مستقبل مشرق مليء بالفرص المميزة. 

للتنوّع. فقد كانت  لتكون منارة علمٍ وحاضنة   ،1988 التي تأسست عام  العلمي بجامعة عجمان  أولى خطواتكم في مشواركم  اليوم، تخطون 
سبّاقة في فتح أبوابها للطلبة من مختلف أنحاء العالم، حتى باتت نموذجًا في الشمولية والاندماج، ورسخت مكانتها كمؤسسة أكاديمية رائدة، 
تحوّلت  المتميّزة،  لمسيرتها  واستكمالًا  العالمية.  الجامعات  لتصنيف  إس  كيو  مؤسسة  تصنيف  بحسب  عالميا   440 المرتبة  في  صُنفت  حيث 
الجامعة في العام الماضي إلى مؤسسة غير ربحية، تعزيزًا لرسالتها النبيلة، وتكريسًا لنهجها القائم على تمكين ا®نسان، وتوفير تعليم نوعي 

يرتقي با°فراد والمجتمعات.

في جامعة عجمان نؤمن بأن التميز لا يتحقق إلا حين تتضافر الجهود وتتّحد الرؤى. وشعارنا "معًا نصنع ا®نجازات" ليس عبارة تُقال، بل ممارسة يومية، 
تترجمها روح التعاون والعمل المشترك بين الطلبة وأعضاء الهيئتين التدريسية وا®دارية. ومن ثمار هذا النهج ما أطلقته الجامعة من مبادرات 
نوعية، مثل العيادة المتنقلة لطب ا°سنان، ومركز التعلم الشامل، لتكون المعرفة في خدمة ا®نسان، ولتبقى التجربة الجامعية تجربة حياة، لا مجرد 

سنوات دراسية. 

وقد خرّجت الجامعة أكثر من 45,000 خريج وخريجة من 102 دولة، يشغلون اليوم مناصب قيادية في مؤسسات مرموقة، داخل الدولة وخارجها. 
وتحتل الجامعة المرتبة الرابعة عالميًا في نسبة الطلبة الدوليين، إذ تضم أكثر من 80 جنسية مختلفة، وهو ما يجسّد رؤيتها القائمة على التنوع 

والتكامل. كما أنها تحتفل سنويًا بيوم الجاليات، الذي يُمثل مهرجانًا ثقافيًا يجمع بين ا°طعمة التقليدية، وا°زياء الوطنية، والعروض الفنية.

إن رسالتنا تجاهكم لا تقتصر على التعليم، بل تتجاوز ذلك إلى التمكين، وبناء الشخصية، وتعزيز قيم المواطنة والريادة والابتكار في بيئة تعليمية 
تحتفي بالتنوّع، وتُعلي من قيمة ا®بداع والعمل المشترك. نؤمن بكم قادةً للمستقبل، ونلتزم بتزويدكم بالمعرفة والمهارات التي تؤهلكم للتميّز 
المهني، من خلال برامج نوعية، وشراكات فعّالة مع القطاعات المختلفة، وتكامل بين التخصصات، ضمن رؤية تستند إلى الشمولية، والاستدامة، 

والابتكار. وسيبقى أعضاء الهيئتين التدريسية وا®دارية إلى جانبكم، دعمًا وإرشادًا، في كل مرحلة من مراحل رحلتكم الجامعية.

وستجدون في "مسار للتميّز المهني" شريكًا في رسم ملامح مستقبلكم، من خلال برامج تدريبية، وورش عمل، وفرص للتواصل مع سوق العمل، 
بما يفتح أمامكم اÊفاق، ويمهّد لكم الطريق نحو التميز المهني. 

اجعلوا من سنواتكم في الجامعة محطات للنمو والتطوير، لا تُهدروا الوقت، ولا تستهينوا بما تمتلكونه من طاقات وقدرات. واعلموا أنكم في 
المكان الذي يحتضن الطموح، ويصقل الموهبة، ويرعى الحلم حتى يُصبح واقعًا.

معًا نصنع ا®نجازات!

مع تمنياتي لكم بالتوفيق والنجاح،

د. كريم الصغير 
مدير الجامعة
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Dear New Students,

Welcome to Ajman University and the start of your future! You will be welcomed, challenged, and transformed here – 
an institution ranked by QS as #440 in the world! Get ready for an unforgettable experience that fosters a lifelong 
connection with learning and your future alma mater. 

You have joined an institution that has been a pioneer in higher education since 1988, when we became the first 
university in the UAE and GCC to accept expatriate students. Last year, we transitioned to non-profit status, a bold 
and courageous move for the region that enhances AU’s reputation and value as a trailblazer and changemaker. 

By now, you have probably heard about our legendary “Make it Happen” spirit. Students, faculty, and staff at AU are 
dedicated to bringing their best selves to our campus and the broader community. Together, we turn imagination 
into innovation and compassion into real solutions. We have achieved a great deal – from a state-of-the-art Mobile 
Dental Clinic to a tech-driven Center for Inclusive Learning and more! 

AU has graduated over 45,000 alumni from 102 countries, who have become leaders, innovators, and changemakers 
across various industries worldwide. Today, we are ranked #4 globally by QS for the percentage of international 
students, and we are home to more than 80 different nationalities. We officially celebrate our diversity with food, 
fashion, and festivities on our annual Global Day. Most importantly, we practice tolerance and inclusion through 
words and actions every day!   

We are here to help you realize your full potential as a changemaker. You will be empowered through our dedication 
to inclusion, innovation, and sustainability. Our professors will deliver comprehensive learning experiences that go 
beyond traditional boundaries through interdisciplinary collaboration, industry connections, and community 
engagement. Our staff will facilitate co-curricular activities and foster camaraderie.  

Our MASAR (Arabic for “journey”) Center for Career Excellence will offer comprehensive programs to boost your soft 
skills, prepare you for job interviews, and provide the technology to monitor your progress. Additionally, MASAR will 
facilitate in-person opportunities for you to connect with employers and for them to recognize you as future leaders.  

Your role here is to cultivate a deep sense of curiosity and a strong personal commitment to emotional and 
intellectual growth in every endeavor. I encourage you to explore the farthest reaches of your mind and heart in your 
academic studies and social interactions. At AU, you can become the person you aspire to be and create the future 
you want to see. 

Make it happen!  

Sincerely, 

Karim Seghir, Ph.D.
Chancellor
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Dear Students,

It is our pleasure to welcome you to Ajman University and to congratulate you 
on joining this distinguished academic institution, which ranks among the top 
universities according to the QS World University Rankings. The university 
continues to advance steadily towards becoming a leader in education, 
research, and community service.

Your enrollment marks a significant milestone in your academic and 
professional journey. At the Office of Registration, we are committed to 
ensuring a smooth and well-organized start to your university experience. As 
part of the orientation program, you will receive general information about 
academic procedures and registration deadlines. 

You will also be directed to your academic advisor within your college to 
complete the course registration process and ensure it aligns with your 
approved study plan.

We would like to remind you of the importance of submitting all outstanding 
documents required for your file, as completing your academic registration 
depends on fulfilling this requirement.

Finally, we reaffirm our commitment to supporting you throughout your 
studies, and we wish you a successful and fulfilling academic journey at 
Ajman University.

Best regards,
University Registrar

الطلبة ا°عزاء،

يسرّنا أن نرحّب بكم في جامعة عجمان، ونتقدّم إليكم بأطيب التهاني بمناسبة انضمامكم إلى 
هذه الجامعة التي تحتل مكانة مرموقة ضمن أعلى الجامعات المصنّفة في دولة ا®مارات ، وذلك 
مسيرتها  الجامعة  وتواصل  الجامعات.  لتنصيف  العالمية  إس"  "كيو  مؤسسة  لتصنيف  وفقًا 

بخطى ثابتة نحو التميّز في مجالات التعليم، والبحث العلمي، وخدمة المجتمع.

يُعدّ التحاقكم بجامعة عجمان خطوة محورية في مسيرتكم ا°كاديمية، وبداية لانطلاقة واعدة 
خلال  من  الجامعية،  تجربتكم  بتيسير  التسجيل  مكتب  ويلتزم  متميّز.  مهني  مستقبل  نحو 
توفير كافة سبل الدعم وا®رشاد التي تضمن لكم بداية أكاديمية ناجحة. وفي هذا ا®طار، سيتم 
ا®جراءات  حول  ا°ساسية  بالمعلومات  تزويدكم  إلى  يهدف  الذي  الارشادي،  البرنامج  تنظيم 

ا°كاديمية، با®ضافة إلى توضيح مواعيد التسجيل وا®رشادات المتعلقة به. 

مهمة  إليه  أُوكلت  والذي  كليتكم،  في  ا°كاديمي  المرشد  مع  للتواصل  توجيهكم  سيتم  كما 
ا®شراف على عملية ا®رشاد ا°كاديمي، وذلك لضمان استكمال تسجيل المساقات الدراسية بما 

يتوافق مع الخطة الدراسية المعتمدة لتخصصكم.

ونود التأكيد على ضرورة استكمال جميع الوثائق المطلوبة التي لم يتم تقديمها خلال إجراءات 
القبول، إذ يُعدّ استيفاؤها شرطًا أساسيًا لاستكمال عملية تسجيل المساقات الدراسية والمضي 

قدمًا في مسيرتكم ا°كاديمية.

الجامعية، ونتمنّى لكم  رحلتكم  المستمر على دعمكم في جميع مراحل  نؤكّد حرصنا  ختامًا، 
مستقبلا أكاديميا حافلا بالنجاح وا®نجازات. 

مع خالص التحية والتقدير،
المسجل العام
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Program of Events
برنامج الفعاليات
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 https://forms.office.com/r/gB7ZTH2WGp
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المكانالفعاليةالزماناليوم والتاريخ

كلية الطالبتسجيل المساقات2:00 م – 5:00 م ا®ثنين 
18 أغسطس 2025

Day and Date Time Event Location

Monday
18 August 2025

Tuesday-Thursday
19-21 August 2025

Friday
22 August 2025

Monday
25 August 2025

2:00 PM – 5:00 PM

9:00 AM – 5:00 PM

As the student's
timetable

Beginning of Classes Classrooms

Course Registration Student’s College

9:00 AM – 1:00 PM
Documents

Submission/Change Major
by submitting an e-request

ors.ajman.ac.ae

9:00 ص – 5:00 م

9:00 ص – 1:00 م

تقديم الوثائق
أو تغيير التخصص الدراسي

 عن طريق تقديم طلب الكتروني   
ors.ajman.ac.ae

الثلاثاء - الخميس
19 – 21 أغسطس 2025

القاعات الدراسيةبداية الدراسةحسب الجدول الدراسي

الجمعة 
22 أغسطس 2025

ا®ثنين 
25 أغسطس 2024

NEW STUDENTS
ORIENTATION PROGRAM
البرنامج ا�رشادي للطلبة الجدد

FALL 2025 الفصـــل الخريفـــي



ملاحظة هامة: لطلب تغيير التخصص أو لتقديم الوثائق اتبع الخطوات التالية:

Important Note: Submit an e-request to Change Major or Submit Documents:

Contact Us:
Email: inquiry@ajman.ac.ae

Contact Center Toll Free: 8002878
P.0.Box: 346 Ajman, United Arab Emirates

Submission documentsChange of majorلتقديم الوثائق

1. Click on  ors.ajman.ac.ae
2. E-request 
3. All requests
4. New request 
5. Request Category: Admission
6. Request type:
    Submission of the Required Documents 

 لتغيير التخصص

Submission documents

1. Click on ors.ajman.ac.ae
2. E-request
3. All requests
4. New request
5. Request Category: Registration
6. Request type:
    Change Major

NEW STUDENTS
ORIENTATION PROGRAM
البرنامج ا�رشادي للطلبة الجدد

FALL 2025 الفصـــل الخريفـــي

ors.ajman.ac.ae
ors.ajman.ac.ae

